

## Dansk Told & Skatteforbund

Hjalmar Brantings Plads 8  
Postboks 2507  
2100 København Ø

# Hovedbestyrelsesreferat

30. oktober 2017

HB-referat nr. 9/2017

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde onsdag den 13. september 2017, kl. 10.00 – 16.00, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø.**

### Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Det ny skattevæsen – etablering
4. Professionsbachelor i skat
5. OK '18
6. Tillæg '18
7. Afholdelse af medlemsmøder med FTFA
8. Status vedrørende afhændelse af Løkken og renovering af Gudhjem
9. Kongres 2017
10. Nyt fra sekretariatet
11. Nyt fra udvalgene
12. Nyt fra kredse og TR-fora

### Deltagere:

|                         |  |
|-------------------------|--|
| Jørn Rise               | Forbundsformand                        |
| Marianne S. Nielsen     | Næstformand                            |
| Jan Magnusson           | DTS TR-forum Indsats                   |
| Allan Christensen       | DTS TR-forum Kundeservice              |
| Lene Höilund            | DTS TR-forum Inddrivelse               |
| Jens Norlund            | DTS TR-forum Øvrige forretningsområder |
| Charlotte Rosdahl Schou | DTS Kreds I (Nord)                     |
| Anita Illum             | DTS Kreds II (Syd)                     |
| Kasper Sørensen         | DTS Kreds III (Øst)                    |
| Niels Gyrsting          | DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)        |
| Ole Pedersen            | Redaktør                               |
| Merete Keller Berdiin   | Faglig sekretær                        |
| Anette Albrechtsen      | Faglig sekretær                        |
| Connie Mortensen        | Faglig sekretær                        |

## 1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Formanden for Seniorkredsen, Bjørn Wikkelsøe Jensen, deltog ikke i mødet efter aftale med forbundsformanden.

Der var afbud fra Bjarne Madsen, Chefkredsen. Der deltog ikke suppleant.

Der var afbud fra faglig sekretær Jan Nørner. Faglig sekretær Anette Albrechtsen deltog på grund af andet møde kun i behandlingen af punkt 1-3.

## **2. Godkendelse af referat**

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 22. august 2017.

## **3. Det ny skattevæsen - etablering**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der var afholdt møde i Samarbejdsudvalget i Implementeringsorganisationen (SU-IMP) mandag den 11. september 2017.

På mødet fik SU-IMP i fortrolighed forelagt den foreløbige organisationsplan for det ny skattevæsen. Det er fortsat en meget snæver kreds, der kender indholdet af planerne, og på mødet accepterede personaleorganisationerne, at baglandet – f.eks. forbundets hovedbestyrelse – først kan inddrages, når planen har været forelagt underdirektørerne i SKAT, da det vil kunne give anledning til ændringer.

Det forventes, at den nye organisationsplan bliver offentliggjort senere på måneden. Det vil dog sandsynligvis i første omgang alene være den organisatoriske opdeling af de syv nye styrelser i afdelinger og enheder – ikke nærmere om, hvor de enkelte enheder eller medarbejdere skal placeres. Dette forventes først offentliggjort senere på året.

Hovedbestyrelsen havde derfor en hel generel drøftelse om mulighederne og rammerne for inddragelse af personaleorganisationerne i arbejdet med udformning af den nye organisationsplan. Uagtet at hovedbestyrelsen gerne have set en tidligere og mere konkret inddragelse, respekterer hovedbestyrelsen den fremgangsmåde, der er aftalt med ledelsen i SU-IMP.

For at være på forkant og klædt på til den kommende dialog omkring organiseringen af det ny skattevæsen havde hovedbestyrelsen en generel og overordnet drøftelse af forbundets ønsker til den nye struktur med indretningen af de syv styrelser – herunder også de snitflader, der skal være mellem styrelserne. På den baggrund er forbundsformanden udstyret med såvel holdninger som spørgsmål til den fremtidige organisering.

Udgangspunktet for forbundets arbejde i den kommende proces vil være, at det væsentlige er, hvordan man får implementeret den nye organisation – herunder de muligheder, der bliver for medlemmerne i forbindelse med overgangen til det ny skattevæsen.

I den forbindelse lægger forbundet særlig vægt på, at der kan aftales en hensigtsmæssig personalepolitisk værktøjskasse, der kan anvendes i forbindelse med processen. En værktøjskasse, der skaber mulighed for fleksible løsninger, som tager hensyn til medlemmernes behov omkring bl.a. fysisk placering og arbejdsopgaver i forbindelse med overgangen til det ny skattevæsen.

Under debatten videregav hovedbestyrelsesmedlemmerne bredt den usikkerhed og frustration, der er blandt medlemmerne rundt omkring i landet på baggrund af de store omvæltninger, der vil skulle ske i forbindelse med den kommende placering af opgaver og medarbejdere i de nye styrelser. Usikkerheden og frustrationen videregives til SU-IMP.

Hovedbestyrelsen håber, at den tilførsel af yderligere ressourcer til det nye skattevæsen, som regeringen har foreslået på forslaget til finansloven for 2018, vil kunne være med til at afhjælpe nogle af de problemer, der vil opstå i forbindelse med geografisk flytning af opgaver i forbindelse med etablering af de nye styrelser.

At de yderligere medarbejdere til det ny skattevæsen, som der forhåbentlig bliver indgået en politisk aftale om senere på året, kan placeres der, hvor det bedst afhjælper nogle af de problemer, som flytning af opgaver ellers ville betyde for de nuværende ansatte i SKAT.

Og endelig, at man sammen – ledelse og medarbejdere – gennem sund fornuft vil kunne lave løsninger, så man minimerer et sandsynligt kompetencetab.

Jørn Rise orienterede om, at formændene for personaleorganisationerne i SKAT fredag den 8. september har haft et møde med skatteminister Karsten Lauritzen som opfølgning på organisationernes fælles brev til skatteministeren i juli. Organisationerne vil senere udsende en fælles information på baggrund af mødet.

#### **4. Professionsbachelor i skat**

Næstformand Marianne Nielsen gav hovedbestyrelsen en kort orientering om status på arbejdet med etablering af professionsbachelor i skat.

#### **5. OK '18**

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en kort orientering om, at forbundets krav nu er sendt til centralorganisationen CO10.

## 6. Tillæg '18

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at processen omkring tillægsforhandlingerne i 2018 snart går i gang. Ønsket er, at de kan afsluttes, inden de nye styrelser etableres pr. 1. juli 2018.

Faglig sekretær Jan Nørner vil kontakte HR i SKAT for at få evalueret processen omkring tillægsforhandlingerne i 2017.

## 7. Afholdelse af medlemsmøder med FTFa

Punktet blev udsat til et kommende møde.

## 8. Status vedrørende afhændelse af Løkken og reovering af Gudhjem

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der har været tre interesserede vedrørende køb af ferieboligen i Løkken til den tidligere besluttede pris på 1.895.000 kr.

Der er dog ingen af de tre, der har ønsket at komme med et bud – bl.a. også fordi det viser sig, at huset er bevaringsværdigt, og derfor ikke kan rives ned uden tilladelse.

Næste skridt vil derfor være at sætte huset til salg hos en lokal ejendomsmægler, som har vurderet huset til 1.795.000 kr. Ejendomsmægleren vurderer på baggrund af den nye pris, at det er realistisk, at huset er solgt inden 1. juli 2018.

I Gudhjem er håndværkerne ved at være klar til at gå i gang med arbejdet, som har været sat i bero på grund af det manglende salg af Løkken. Hvis huset skal være klar til udlejning i sommersæsonen 2018, er det ved at være sidste frist for at sætte arbejdet i gang.

Hovedbestyrelsen drøftede salget af Løkken og igangsættelse af reoveringen af Gudhjem, så ferieboligen kan være klar til udlejning i næste sæson.

Skulle der opstå et yderligere finansieringsbehov i forbindelse med reoveringen af Gudhjem, har forbundet en "buffer" i Spodsbjerg, hvor det vil være realistisk af afhænde Kærbølle for ca. 1 mio. kr.

**Hovedbestyrelsen drøftede salget af Løkken og reoveringen af Gudhjem og besluttede, at Løkken sættes til salg gennem mægler for 1.795.000 kr., og at reoveringsarbejderne i Gudhjem nu kan sættes i gang.**

## 9. Kongres 2017

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der forsat mangler noget materiale fra PFA angående ændrede vilkår i helbredssikringen. Punktet sendes derfor i skriftlig behandling i hovedbestyrelsen, når materialet er modtaget.

Omkring det eventuelle ændringsforslag til budgettet vedrørende et ekstra kontingent på 2 kr. pr. måned, som skal gå til dækning af driftstilskud til et genetableret Told- og Skattemuseum, sendes det også ud til skriftlig behandling i hovedbestyrelsen.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at der sendes informationer ud til tillidsrepræsentanterne om de kandidatlistor, der indtil nu er modtaget til valg på kongressen, så tillidsrepræsentanterne får en ”reminder”, inden indsendelsesfristen.

## 10. Nyt fra sekretariatet

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om et debatindlæg i Politiken vedrørende udflytning af statslige arbejdspladser fra København, som er skrevet af et medlem.

Jørn Rise orienterede videre om en henvendelse fra et nu pensioneret medlem, som vedrører vedkommendes pensionsforhold i forbindelse med ansættelsen i Frederiksberg Kommune, og som dermed vedrører den periode, hvor den pågældende var medlem af Frederiksberg Kommunalforening. Jørn Rise og Jan Nørner vil afholde et møde med medlemmet.

## 11. Nyt fra udvalgene

Faglig sekretær Connie Mortensen og formanden for Arbejdsmiljøudvalget, Niels Gyrsting, henviste til orientering fra Arbejdsmiljøudvalget – herunder til materiale omkring den gennemførte APV/MTU i SKAT og de punkter, som forbundets Arbejdsmiljøudvalg har valgt at arbejde videre med på baggrund af undersøgelsen.

Connie Mortensen henviste yderligere til, at svarprocenten hos forbundets medlemmer i den arbejdsmiljøundersøgelse, som FTF har gennemført, er meget høj og flot.

Der kan være behov for, at udvalget afholder et ekstraordinært møde på baggrund af det, der sker i SKAT og med etableringen af det nye skattevæsen – og udvalget kommer også gerne ud til møder i kredse eller valg enheder.

Formanden for Kompetenceudvalget, Marianne Nielsen, henviste til at der sendere vil blive udsendt nyt fra Kompetenceudvalget.

Der var intet nyt fra Toldudvalget.

## 12. Nyt fra kredse og TR-fora

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede bl.a. om følgende emner:

- De eksterne rekrutteringspartners arbejde med interne ansøgnin-ger.
- Indgåelse af ny leje aftale i Aalborg – men der mangler parke-ringspladser.
- Opfordring til, at den lokale valgenhed orienteres, hvis der afhol-des et DTS-møde i huset.
- Forbundets forsikring ved kritisk sygdom giver kun mulighed for én udbetaling pr. medlem – der informeres nærmere om ordnin-gen i et TR-Nyt.

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Etablering af det nye skattevæsen har det vigtigste fokus hos medlemmerne, som savner, at der kommer repræsentanter fra ho-vedbestyrelsen ud og deltager i medlemsmøder omkring emnet.  
  
Jørn Rise understregede, at han altid gerne kommer ud til med-lemsmøder i valgenheder – og kredsene også altid er velkomne til at holde medlemsmøder om emnet.
- I Haderslev er der lidt dårlig stemning, fordi Ejendomsstyrelsen gerne vil disponere over huset, selvom SKAT fortsat har et leje-mål.
- Der er frustration blandt medlemmerne over den tid, det tager at oplære nye medarbejdere – og det afledte produktionstab. Der savnes en udmelding fra SKATs direktion om, at oplæringen medfører produktionstab. Der er medlemmer, som frygter, de er ”rødmarkeret” – og er bekymrede for, hvordan de står i relation til at få individuelle aftaler i forbindelse med etableringen af det nye skattevæsen.

Formanden for Kreds III (Øst), Kasper Sørensen, henviste til en skriftlig orientering til hovedbestyrelsen, der bl.a. omhandlede:

- Forholdene i Motor i Høje Taastrup.
- Fremtidige lejemaal i Roskilde – hvilke funktioner skal ligge hvor.
- Udfordringer i Vurdering i Maribo, hvor de ”gamle” vurderingsfolk er blevet splittet op og fordelt på de nye enheder.
- Udfordringer omkring lejemaal i Næstved, som også er ramt af, at erfarne inddrivelseskolleger søger ud.
- Projekter i Indsats kan være udfordret af, at der fokuseres mere på KPI’ere end på at få penge ind gennem indsatsprojekterne.
- Usikkerhed omkring mulighederne for fremover at have hjemmearbejdspladser eller distancearbejdspladser.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, orienterede om det møde i Toldafdelingen i København med indsatsdirektør Jim Sørensen, hvor der var blevet fokuseret på sikker drift, og at det derfor kan være nødvendigt med dobbeltdrift af nogle funktioner i en periode.

Formanden for TR-forum Indsats, Jan Magnusson, gav en generel orientering om, hvad der rører sig i Indsats – herunder om Samarbejdsudvalgsmøde i Indsats.

Formanden for TR-forum Kundeservice, Allan Christensen, orienterede om medlemsmøder blandt medlemmerne i Kundeservice, som han deltager i. Siden forrige hovedbestyrelsesmøde har der været afholdt møder i Tønder, Svendborg, Herning og Ringkøbing.

Formanden for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund, orienterede bl.a. om, at hun har fået mange reaktioner på baggrund af en mail, hun har sendt medlemmerne i Inddrivelse. Positive reaktioner – selvom de indeholder en række bekymringer. Bl.a. frygtes det, at Gældsstyrelsen skal hurtigt på plads, og det kan få mange til at søge til andre arbejdsopgaver.

Lene Höilund er i gang med at afholde medlemsmøder rundt omkring i Inddrivelsen – bl.a. Tønder, Østbanegade, Næstved, Aalborg og Haderslev.

Formanden for TR-forum Øvrige Forretningsområder, Jens Norlund, orienterede bl.a. omkring uafklarede spørgsmål omkring facility-management.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**

**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 7. november 2017**

Jørn Rise

Marianne S. Nielsen

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Bjarne H. Madsen

Bjørn Wikkelsøe Jensen